
Protokół
z posiedzenia

Komisji Komunalno – Finansowej Nr VI,
Komisji Edukacji Nr VI,

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Nr VI,
oraz

Komisji Rozwoju Wsi Nr VI
z dnia 25 listopada 2021 r.

Pkt 1

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  o  godz.  08.38  otworzył  wspólne

posiedzenie Komisji. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 9 członków Komisji

Komunalno-  Finansowej  (załącznik  nr  1),  6  członków  Komisji  Edukacji  (załącznik  nr  2),

6  członków  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  (załącznik  nr  3)  oraz  7  członków

Komisji Rozwoju Wsi (załącznik nr 4), .

Uczestnicy posiedzenia nie będący członkami komisji:

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września;

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Adam Stencel, informatyk Urzędu Miasta i Gminy Września;

Media;

Pkt 2

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Bogdan  Nowak  przedstawił  porządek  obrad  wspólnego

posiedzenia komisji (załącznik nr 5).

Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.

2.  Przedstawienie porządku obrad.

3.  Zaopiniowanie projektu Budżetu Miasta i Gminy Września na rok 2022.

4. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta

i Gminy Września na lata 2022 – 2033.
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5.  Wolne głosy radnych.

6.  Zakończenie posiedzenia.

   

Pkt 3

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy Września omówiła  projekt  Budżetu  Miasta  i

Gminy  Września  na  rok  2021.  Powiedziała,  że  projekt  budżetu  na  rok  2022  został  radnym

przedłożony zgodnie z ustawą o finansach publicznych 15 listopada br., przez Burmistrza Miasta i

Gminy Września wraz z  projektem Wieloletniej  Prognozy Finansowej,  który jest  nieodzownym

projektem do  budżetu  (załącznik  nr  6).  Wyjaśniła,  że  budżet,  to  jest  roczny  plan  dochodów i

wydatków  jednostki,  który  uchwalany  jest  na  jeden  rok  budżetowy,  czyli  kalendarzowy.

Kompetencje do złożenia takiego projektu budżetu przysługują wyłącznie Burmistrzowi i do czasu

podjęcia  uchwały  budżetowej,  czyli  nie  później  niż  do  dnia  31  stycznia  2022  roku,  podstawą

gospodarki finansowej, jest projekt uchwały, tak zwane prowizorium. Poinformowała, że bez zgody

Zarządu,  organ stanowiący  jednostki,  nie  może wprowadzić  w projekcie  żadnych zmian,  które

spowodowałyby  zwiększenie  bądź  zmniejszenie  dochodów  lub  wydatków  oraz  jednoczesne

zwiększenie  deficytu  budżetu  Jednostki  Samorządu  Terytorialnego.  Projekty  zostały  również

przekazane do organu nadzoru, czyli Regionalnej Izby Obrachunkowej, która w ciągu 30 dni od

daty przekazania wystawi opinie  o projekcie  Budżetu,  WPF-u,  możliwości  spłaty  długu oraz o

wysokości deficytu budżetowego. Projekt roku 2022 nie będzie łatwym budżetem, ponieważ tak

dużo zmian okołobudżetowych,  które obecnie się  dzieją  mają bardzo duży wpływ na to  jak to

będzie się dalej kształtowało. Powiedziała, że projekt przygotowany jest według stanu prawnego na

początek listopada. Zostały uwzględnione wszystkie zmiany o których było wiadomo oraz zmiany

które miały 100% pewność, że wejdą w życie i trzeba będzie się do nich zastosować. Wyjaśniła, że

dochody budżetu zostały ustalone w wysokości 225.382.553,15 zł  a  wydatki  budżetu na kwotę

245.382.553,15  zł  z  czego  na  wydatki  majątkowe  Gmina  chciałaby  przeznaczyć  kwotę

30.340.413,39  złotych.  Deficyt  budżetu  został  określony  w wysokości  20.000.000,00  zł,  który

zostanie pokryty z przychodów z  tytułu emisji obligacji komunalnych. Pełen przychód budżetu,

jest to kwota 24.000.000,00 zł a rozchód budżetu, to kwota 4.000.000,00 złotych. Powiedziała, że

rok 2022, jest to rok w którym Gmina, będzie kontynuować realizację funduszu sołeckiego, który

wyniesie  1.077.677,05  zł  i  będzie   realizowany  przez  33  Sołectwa.  W budżecie,  są  również

utworzone  rezerwy,  do  czego  Gmina  posiada  kompetencje  na  podstawie  ustawy  o  finansach

publicznych. Jest to rezerwa ogólna na zadania związane z zakresu zarządzania kryzysowego, jest

to obligatoryjna dla budżetu rezerwa, tworzona corocznie niezależnie od tego, czy Gmina z niej

korzysta,  czy  nie.  Taki  jest  obowiązek  jej  utworzenia  i  wynosi  665.000,00  zł  oraz  kwota

1.500.000,00 zł,  która będzie przeznaczona na wydatki majątkowe, czyli  zadania,  które będą w
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trakcie, czy przetargu, czy rożnych postępowań i będą wymagały dołożenia środków finansowych.

Poinformowała, że cały budżet będzie mało porównywalny do lat poprzednich, ponieważ bardzo

mocno zmieniła się klasyfikacja budżetowa i powstał system monitorowania usług publicznych.

System został wymyślony przez osoby, które wcześniej mówiły o budżecie zadaniowym, który  i

tak nie  został  zrealizowany poniżej  budżetu  Państwa.  Ma on na celu pokazanie w jaki  sposób

jednostki  samorządu  realizują  swoje  usługi  oraz  ma  to  być  forma statystycznego przekazu  dla

budżetu Państwa, jak to jest realizowane. Powiedziała, że w związku z tym, że powstały rozdziały

usługowe, czyli takie typowe, to powstały rozdziały podmiotowe, takie w których są przypisane

stanowiska pracy i cały koszt związany z tym stanowiskiem  i nieważne czy ta osoba, pracownik

lub grupa pracowników zajmuje się jakąkolwiek dziedziną np.: zielenią lub ornitologią, to jest to

pracownik przypisany do działu podmiotowego. Wyjaśniła, że będzie tak to wyglądało, że rozdziały

podmiotowe w przypadku  sektora  jednostki  Gminy  Września,  będzie  to  rozdział  Administracja

Publiczna,  dlatego,  że  z  całego budżetu  z  wszystkich  rozdziałów,  tam gdzie  były  jakiekolwiek

stanowiska pracy, czy umowy zlecenie, czy umowy o dzieło zostały przypisane właśnie do tego

rozdziału. Taki podział, już, dopóki przepisy się nie zmienią, będzie przez dłuższy czas i Gmina

będzie  musiała  temu  się  podporządkować.  Jest  to  pierwszy  rok,  gdzie  tak  duża  zmiana  w

klasyfikacji się dzieje, jest to rok testowy i w trakcie na pewno będzie bardzo dużo zmian, które

będą powodowały, że będzie trzeba inaczej się nauczyć odczytywać budżet. Poinformowała, że od 1

stycznia 2022 roku wchodzi bardzo dużo zmian, które wprowadza Polski Ład, część z nich jest

przewidywalna, ponieważ są już projekty i można się nimi podpierać próbując coś projektować, coś

ustalać, natomiast część z nich, jest to wielka niewiadoma i dotyczy to np.: odsetek. Zmieniły się,

także  zasady  wypłaty  przez  Państwo  udziałów  w  podatkach,  czyli  PIT  i  CIT.  Środków,  jest

zdecydowanie mniej niż w roku ubiegłym, będą one teraz obliczane centralnie i będzie to średnia

ważona  za  ostatnie  trzy  lata,  która  regularnie  co  miesiąc  w kwocie  1/12  będzie  wpływała  do

budżetu. Powiedziała, że poziom inflacji na którym Gmina miała się opierać,  podawany przez GUS

obowiązujący dla jednostek przy projektowaniu, to inflacja w wysokości 3,3%, ponieważ tak są

indeksowane na chwilę obecną dochody budżetu Państwa. Ciężko jest się do tego odnieść z tego

względu,  że  rosną  ceny usług,  mediów i  samo utrzymanie  Gminnych jednostek,  będzie  ciężko

zaplanować  wzrost  w  kwocie  3,3%,  będzie  nierealne.  Był  to  największy  problem  przy

projektowaniu  tego  budżetu,  ponieważ  aby  zabezpieczyć  wszystkie  te  wydatki  lub  spróbować

utrzymać poziom wydatków utrzymania funkcjonowania jednostek, infrastruktury, czy oświetlenia

ulicznego lub czegoś innego, Gmina chciała wykonać to w taki sposób, aby nie obniżać standardu i

jakości usług. Najbliższy rok pokaże jak został przygotowany i na ile się udało osiągnąć ale łatwo

nie  będzie.  Gmina  chce  realizować  wydatki  majątkowo  inwestycyjne,  nie  chce  zatrzymywać

pewnych  procesów,  zwłaszcza  tych,  które  już  się  toczą,  ale  zabezpieczenie  tego  finansowania
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będzie  wymagało  zdecydowanie  bardzo  dużo  wkładu,  emocji  i  przemyśleń,  które  rozwiązanie

wybrać aby było jak najlepsze dla Gminy.                                                 

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  powiedział,  że Gmina planuje

przeznaczyć  na  cel  inwestycyjny  włącznie  z  rezerwą  majątkową  ponad  30  mln.  złotych.

Najważniejszą  i  największą  inwestycją  finansową,  jaką  planuje  Gmina  w  roku przyszłym,  jest

budowa tuneli w ciągu ul. Działkowców. Poinformował, że na przełomie roku 2020/2021 Gmina

dokonała  optymalizacji  dokumentacji  technicznej  dla  tej  inwestycji  i  w  wyniku  optymalizacji

zostały oszacowane koszty tego zadania według ówczesnych cen i wynosiły 43,5 mln. zł brutto. Są

to  tylko  koszy  i  szacunki  wynikające  z  ówczesnych  cen,  określone  kosztorysami,  które  wtedy

obowiązywały,  natomiast  ostateczną  cenę,  którą  trzeba  zapłacić  za  realizację  inwestycji,  jest

określana w postępowaniu przetargowym. Wyjaśnił, że część inwestycji pokryje Gmina Września a

część przez Spółkę PKP  PLK S.A. W lipcu 2021 roku zakończyło się zbieranie ofert potencjalnych

wykonawców tej inwestycji. Przetarg pomimo, że zadanie jest dość trudne technicznie i nie każda

firma,  jest  w  stanie  sprostać  wykonaniu  takiej  inwestycji  to  Gmina  posiada  czternaście  ofert

potencjalnych wykonawców. W wyniku zebranych ofert Gmina uzyskała taką sytuacje, że najtańsza

kwotowo oferta to 51,5 mln.  zł  a najdroższa 75,1 mln.  złotych. Trzy oferty zostały złożone na

kwotę, która przekraczała 70 mln. złotych. Blisko oferty najtańszej, była kolejna firma która złożyła

ofertę  na  52,8  mln.  złotych.  Powiedział,  że  otwarcie  ofert,  to  nie  jest  jeszcze  rozstrzygnięcie,

ponieważ trzeba poprowadzić postępowanie dalej i w jego wyniku, po sprawdzeniu dokumentacji

Gmina podejmuje decyzje, że wybiera ofertę najtańszą, czyli 51,5 mln. złotych. W tego rodzaju

sytuacjach, przy tak dużych kontraktach, jest bardzo duże prawdopodobieństwo, że firma, która nie

zostanie wybrana a jest blisko i ma szansę na ten kontrakt, będzie próbowała szukać jakichś błędów

formalnych,  powodów  do  tego,  żeby  taki  wybór  dokonany  przez  zamawiającego  unieważnić,

składając odwołanie do Krajowej Izby Odwoławczej (KIO). Poinformował, że takie odwołanie w

postępowaniu  Gminy  zostało  złożone  przez  drugiego  oferenta.  Gmina  Września  jak  i  firma

wyłoniona podczas  przetargu,  przedstawili  swoje argumenty broniące tego wyboru.  W sytuacji,

kiedy  argumenty  zostały  przedstawione,  odwołujący  wycofał  swoje  odwołanie  i  sprawa  się

zakończyła i wybór ofert przez Gminę staje się ważny. Wyjaśnił, że 23,3 mln. zł brutto, pokryje

Spółka PKP  PLK S.A. a natomiast w pozostałym zakresie, czyli 28,2 mln. zł, jest to udział Gminy

Września w tej inwestycji.  Z kwoty 28,2 mln. zł, 13,2 mln. zł, są to środki, które Gmina pozyskała

z Funduszu Rządowego Inwestycji Lokalnych. Kwota 51,5 mln. zł,  będzie sfinansowana w taki

sposób, że  PKP pokryje 23,3 mln. zł, Gmina ze środków budżetowych własnych 15 mln. zł i z

dotacji  Rządowej13,2  mln.  złotych.  Umowa  na  realizację  inwestycji  z  wykonawcą  zostanie

podpisana przez Pana Burmistrza Miasta i Gminy Września oraz przedstawicieli Zarządu PKP dnia

3 grudnia br., po którym nastąpi przekazanie placu budowy. Powiedział, że od tego czasu Gmina ma
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okres  19  miesięcy  na  realizację  tego  zadania.  Jest  to  bardzo  strategiczne  zadanie  po  budowie

obwodnicy. Inwestycje, które Gmina planuje w roku 2022 podobnie jak w roku bieżącym, wiążą się

ze  środkami,  które  udało  się  już  pozyskać  lub  jest  szansa  ich  pozyskania  w  postaci  dotacji.

Poinformował, że Gmina Września pozyskała 5 mln. zł z Polskiego Ładu na budowę kanalizacji w

Bierzglinku. Kwota zostanie powiększona o własne środki Gminy i będzie to jedna z największych

inwestycji,  która  jest  planowana pod względem kanalizacyjnym,  składająca się  z  trzech części,

głównie  w  starej  części  Bierzglinka  ale  i  nie  tylko.  Bierzglinek,  jest  drugą  po  Wrześni  pod

względem liczby  mieszkańców miejscowością.  Kolejną  rzeczą,  jest  zabezpieczenie  środków na

nabór, który jest już ogłoszony, czyli zakup autobusu elektrycznego. Do 20 grudnia br. jest termin

na składanie  aplikacji  przez  Samorządy na  tą  formę dotacji  i  jeżeli  środki  uda  się  pozyskać  a

autobus  zostanie  zakupiony,  to  będzie  on  miał  charakter  podmiejski.  Następną inwestycją,  jest

kontynuacja  budowy,  rozbudowy  ścieżki  pieszo-rowerowej  wokół  Zalewu  na  którą  Gmina

pozyskała z Urzędu Marszałkowskiego na ten cel dotację i inwestycja powinna w przyszłym roku

się  zakończyć.  Również  jak  co  roku,  budowa  chodników,  ulic,  przebudowa,  opracowywanie

projektów taka pozycja znajduje się w budżecie. Gmina nie posiada jeszcze wiedzy, czy zakończy

się,  czy  nie  nabór  na  uzyskanie środków rządowych na budowę nowego odcinka ul.  68 Pułku

Piechoty,  połączenie  z  ul.  Gnieźnieńską.  Poinformował,  że  w  WPF-ie  w  pozycji  w  której,  są

rozpisane środki dotyczące m. in. budowy tuneli, została zmieniona na ostatniej sesji nazwa tego

zadania, po to aby uwzględnić kwestię bezpieczeństwa na gminnych drogach. Gminie udaje się z

sukcesem aplikować środki Rządowe na poprawę bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych oraz

wykonania remontów chodników z którego gmina stara się korzystać. Kolejną rzeczą, jest Centrum

Edukacji Ekologicznej w kwocie 650 tys zł i zakończenie tej trwającej już inwestycji. Są to środki,

które są niezbędne, do zakupu wyposażenia tej powierzchni ok. 100 m na terenie Szkoły Centrum

Edukacji  Ekologicznej.  Gmina  zamierza  aplikować  o  pozyskanie  dotacji  na  budowę  bloku

komunalnego z Banku Gospodarstwa Krajowego, który w swojej ofercie miał już dłuższy czas.

Maksymalna  kwota  dotacji,  którą  można  było  pozyskać  nie  przekraczając  35%  kosztów

kwalifikowanych, teraz te zasady uległy zmienię i jest to kwota 80% kosztów kwalifikowanych, jest

dużo  bardziej  atrakcyjna.  Wniosków  jest  bardzo  dużo  składanych  przez  Samorządy  ale  pule

środków  przeznaczonych  na  tą  dotacje,  mają  być  zwiększane.  Gmina,  jest  na  ukończeniu

opracowywania dokumentacji  technicznej,  budynku na 20 mieszkań i  chciałaby zrealizować na

działce gminnej przy ul. Pilskiej. Wyjaśnił, że byłyby to mieszkania wchodzące w skład Gminnego

Zasobu  Mieszkaniowego  i  dałoby  to  możliwość  na  którą  czekają  od  wielu  lat  mieszkańcy  z

budynku  przy  ul.  Daszyńskiego  4.  Dużym  projektem  na  który  Gmina  będzie  aplikować,  jest

termomodernizacja  budynku  przy  ul.  Batorego  8,  czyli  Wrzosowisko  oraz  część  Szkoły  Nr  6.

Kontynuowana  jest  praca  z  remontem  Basenu  Miejskiego,  na  chwile  obecną  jest  na  etapie

przeprowadzania  postępowań  przetargowych  oraz  w  oczekiwaniu  na  dostawy  potrzebnych
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urządzeń, niezbędnych aby basen przywrócić do użytkowania. Na ten cel udało się pozyskać 2,2

mln. zł z rezerwy celowej budżetu Państwa oraz Gmina zapewniła wkład własny w kwocie 800 tys.

zł. prace remontowe powinny zakończyć się w przyszłym roku. Zapewnione są również środki na

rozbudowę oświetlenia w kwocie 300 - 350 tys. zł i w roku 2022 planowane są takie prace z dużym

udziałem Enea Operator. Powiedział, że również planowana jest budowa obiektów sportowych w

Kaczanowie rozbudowa infrastruktury sportowej ze środków własnych gminy, zagospodarowanie

terenów rekreacyjnych skwerów zieleni m.in. na ul. Harcerskiej, ponieważ jest to centrum miasta i

warto  go  uatrakcyjnić.  Powiązana  z  tym  również  jest  budowa  toalety  kontenerowej.  Są  to

najważniejsze  inwestycje  w  Gminie.  Poinformował,  że  do  końca  roku  Gmina  otrzyma  z

Ministerstwa  Finansów  kwotę  wyrównującą  straty  w  wysokości  6,9  mln.  zł,  która  będzie  do

podziału w nadwyżce i wolnych środkach. Powiedział, że jeżeli nawet udałoby się pozyskać dotacje

inwestycyjne w kwotach, które będą przekraczały wartości, które Gmina straci w podatkach Gift, to

bardzo istotną rzeczą jest, to że w budżecie z punktu widzenia Gminy jest, aby zapewnić jakość

usług  dla  mieszkańców,  ciągłość  działania  na odpowiednim poziomie,  są  to  dochody bieżące  i

muszą one być zawsze wyższe niż wydatki bieżące. Jeśli poprzez zmiany podatkowe zmniejsza się

dochody bieżące, to z upływem lat,  będzie trudniej zachować tą równowagę budżetową między

dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi. Reguła budżetowa jest taka, że dochody muszą być

wyższe od wydatków. Istotnym jest fundament w postaci dochodów bieżących.

Radny Robert Smodlibowski opuścił posiedzenie wspólnych komisji.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Bogdan  Nowak  otworzył  dyskusję  nad  projektem  budżetu

Miasta i Gminy Września na rok 2022.

Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki majątkowe, inwestycje i zakupy inwestycyjne w dziale

700 gospodarka mieszkaniowa rozdział 70005 gospodarka gruntami  i nieruchomościami, czy jest

w nim ujęty wydatek na blok przy ul. Pilskiej, które planuje miasto?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że wszystkie wydatki,

które związane są z utrzymaniem mieszkań komunalnych, wydatków związanych z nimi od roku

2022  będzie  sklasyfikowane  w  rozdziale  70007,  natomiast  rozdział  70005  będzie  dotyczył

wszystkich  wydatków poza  mieszkaniami  komunalnymi.  Jest  to  podział  wynikający  z  Systemu

Monitorowania  Usług  Publicznych,  czyli  70007  będzie  wszystko  co  jest  związane  z  zakupem

energii,  pracami  remontowymi,  wszystko co  dotyczy mieszkań komunalnych.  Natomiast,  to  co

dotyczy lokali użytkowych, ogródków i wszystkich innych rzeczy z tym związanych, jest w 70005.
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Radny Kornel Tomczak zapytał, czy Gmina przewiduje w tym punkcie, jakieś konkretne remonty

czy inwestycje?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  wszystko  to  co

dotyczy  utrzymania  lokali  użytkowych,  czyli  drobne prace  dekarskie,  instalacyjne,  elektryczne,

wymiana stolarki drzwiowej.  

Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki ujęte w dziale 700 rozdział 70095 pozostała działalność

w kwocie 50 tys. zł, jaki jest cel tej kwoty?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że są to zaplanowane

wszystkie  kary  i  odszkodowania,  które  wypłacane  są  na  rzecz  osób  fizycznych,  np.:  z  tytułu

niedostarczenia lokalu.

Radny Kornel Tomczak zapytał o rozdział 75075 promocja jednostek samorządu terytorialnego w

którym zazwyczaj przewidziane są środki na wydawanie i dystrybucje Wieści z Ratusza, czy znana

jest wysokość kosztów na przyszły rok?

Jolanta Kościańska,  skarbnik Miasta  i  Gminy Września odpowiedziała,  że w projekcie  jest

zapisana dokładnie taka sama kwota jaka była na rok 2021 i na dzień składania projektu, nie była

przewidziana żadna zwyżka.  

Radny Kornel Tomczak zapytał, jaka jest to kwota?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że 110 tys. złotych.

Radny Kornel Tomczak zapytał,  czy koszty związane z gazetą znajdują się również w innych

pozycjach projektu budżetu, czy wszystkie są w tym jednym rozdziale ujęte?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że zadanie jest rozbite

na kilka rozdziałów, w zależności od tego, czy jest to usługa, czy jest to wynagrodzenie osobowe.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy ich wysokość jest obecnie znana?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  wszystko  jest

porozbijane w różnych rozdziałach i nie jest tu wpisany całkowity koszt o który pytał Radny.
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 Radny Kornel Tomczak zapytał, czy można poznać jaki jest to koszt?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział,  że jest  to teraz

niemożliwe, ponieważ dystrybucja odbywa się również w oparciu o umowy zlecenie i nie ma takiej

odrębnej  pozycji  tylko  na  umowy zlecenie  związane  z  dystrybucją  Wieści  z  Ratusza.  Więc  na

chwile obecną, jest to niemożliwe.

Radny Kornel Tomczak zapytał, jakie wydatki związane z realizacją statutowych działań ujęto w

rozdziale  75075  promocja  jednostek  samorządu  terytorialnego  w  wysokości  661.960,00  zł,  są

przewidziane na tę kwotę?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że oprócz druku Wieści

z Ratusza, znajdują się usługi związane z wykonaniem jakiejś fotografii, zakupu gadżetów a także

opracowanie  jakichś  dokumentów  strategicznych  potrzebnych  dla  miasta  i  gminy,  takich  jak

Strategia  Rozwoju  lub  Plan  Odnowy  Miejscowości  w  związku  ze  składaniem  wniosków  o

dofinansowanie dla sołectw.

Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki związane z realizacją statutowych działań ujętych w

tym samym dziale w rozdziale 75095 pozostała działalność, na co ta kwota 2.600.000,00 zł ma

zostać przeznaczona?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że część stanowią diety

sołtysów, poza tym dużo wydatków zostało przypisanych z administracji,  czyli  różnego rodzaju

konserwacje,  przeglądy  windy,  klimatyzacji,  usługi  pocztowe,  abonament  radiowo-telewizyjny,

sprzątanie, ubezpieczenie, część opłat bankowych, usługi komunalne, itp.   

Radny  Kornel  Tomczak zapytał  jakiego  rodzaju  są  to  wydatki  w  rozdziale  75495  w  dziale

bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej w kwocie 109 tys. złotych?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  głównie  jest  to

rozbudowa i utrzymanie monitoringu miejskiego, jest to zadanie, które jest realizowane wspólnie z

Powiatem Wrzesińskim.

Radny Kornel Tomczak zapytał, gdzie ma zostać rozbudowany miejski monitoring w przyszłym

roku?
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Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że na rondzie przy

DINO, przy wyjeździe z Wrześni. Są to miejsca uzgadniane nie tylko z Powiatem ale z Policją,

chodzi o kwestię bezpieczeństwa.

Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki bieżące ujęte w dziale 900 rozdział 90001 gospodarka

ściekowa i ochrona wód w kwocie 251 tys. zł, na jaki cel ma zostać przeznaczona?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że są to głównie opłaty

za gospodarcze korzystanie ze środowiska, jakie Gmina odprowadza do Wód Polskich.

Radny  Kornel  Tomczak zapytał,  czy  kwota  68.600,00  zł  ujęta  w  dziale  900  rozdział  90005

ochrona  powietrza  atmosferycznego  i  klimatu,  przeznaczana  jest  na  pomoc  w  przygotowaniu

wniosków w naborze czyste powietrze, obsługę czujników oraz czy jeszcze inne pozycje, są tam

ujęte?

Karol  Nowak,  zastępca Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  największą

częścią jest obsługa i utrzymanie czujników badających jakość powietrza oraz pomoc dotycząca z

korzystania przez mieszkańców z Programu Czyste Powietrze.

Radny Kornel Tomczak zapytał, jaka kwota jest przeznaczana na obsługę czujników?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że mniej więcej

połowa kwoty.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy w ramach wydatków związanych z realizacją statutowych

działań  ujętych  w  dziale  900  rozdział  90013  schroniska  dla  zwierząt,  czy  przewidziano  prace

remontowe dotyczące infrastruktury schroniska, jeśli tak, to jakie prace?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  Gmina

chciałaby  wykonać  prace  remontowe  budynku  na  terenie  schroniska,  który  wymaga  remontu,

zmiany ogrzewania, naprawy kojcy oraz zmian po uzgodnieniu z wolontariuszami.  

Radny Kornel Tomczak zapytał, jakie są przewidziane koszty opieki weterynaryjnej?  

 Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest to kwota ok

50 tys. zł, która zawsze wynika z postępowania przetargowego.
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Radny Kornel  Tomczak zapytał  na  jaki  cel  ma  zostać  przeznaczona  kwota  466.500,00  zł   z

rozdziału  90026  pozostałe  działania  związane  z  gospodarką  odpadami  w  przyszłorocznym

budżecie?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  większość

kwoty, tj. 300 tys. zł związane jest z  programem usuwania azbestu, który wkrótce ruszy.   

 

Radny Kornel Tomczak zapytał o pozostałą część?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest to głównie

utrzymanie składowiska w Bardzie.

Radny Kornel Tomczak zapytał na co ma zostać przeznaczona kwota 1.860.000,00 zł w rozdziale

90095 pozostała działalność?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że w większości, są to

środki na zadania sołectw, które są bardzo szczegółowo rozpisane w dalszej części załączników.

Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki majątkowo inwestycyjne ujęte w dziale 921 kultura i

ochrona dziedzictwa narodowego rozdział  92109 w kwocie 30 tys.  zł  przeznaczona na domy i

ośrodki kultury, świetlice i kluby, czy jest to wydatek świetlice wiejską w Osowie?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że są to przewidziane

środki na modernizację świetlic wiejskich.

Radny Kornel Tomczak zapytał o kwotę 407 tys. zł w rozdziale 92195 pozostała działalność?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  w  95%  są  to

wydatkowane środki sołectwa.

Radny Kornel Tomczak zapytał na jaki cel są zabezpieczone środki w wydatkach majątkowych w

rozdziale 92601 obiekty sportowe w kwocie 2.250.000,00 zł?

 

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że zdecydowana

większość środków jest przeznaczona na remont basenu przy ul. Koszarowej.
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Radny Kornel Tomczak zapytał, czy Gmina poza basenem, przewiduje jeszcze jakieś inne obiekty

modernizować?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że jest zadanie z

funduszu sołectw np.: w kwocie 13 tys. zł doposażenie placu zabaw, są to już drobniejsze rzeczy.

Radny  Kornel  Tomczak zapytał,  jakie  Gmina  przewiduje  remonty  na  ten  rok  w  kwocie

2.250.000,00 złotych?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  ta  kwota

powinna  pozwolić  na  częściowe  sfinalizowanie  remontów w środku  basenu,  ponieważ  remont

dachu już  trwa,  środki  na  zakup najistotniejszych urządzeń,  zapewnione są  z  dotacji  a  kolejne

wydatki jakie Gmina będzie ponosić, są związane z remontem wnętrza ale i nie tylko.

Radny Kornel Tomczak zapytał o dział 926 kultura fizyczna rozdział 92695 pozostała działalność

w kwocie powyżej 77 tys. złotych?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  są  to  wszystkie

zadania sołectw, realizowane z funduszu sołeckiego.  

Radny Kornel  Tomczak zapytał  o  zadanie  budżetowe nr  3,  czyli  wydatków majątkowych  na

budowę obwodnic, nowych ciągów komunikacyjnych, gdzie mają powstać nowe drogi, oczywiście

poza budową tuneli na ul. Działkowców?

Karol  Nowak,  zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Września  odpowiedział,  że  jeszcze  nie

wiadomo,  jaki  jest  efekt  aplikowania  o  środki  na  budowę  gminnego  odcinka  ulicy 68 Pułku

Piechoty.  Gmina również będzie zabiegała  o środki z FOBRU na drogi dojazdowe na terenach

wiejskich. Pomysłów jest wiele ale wszystko będzie zależało od kosztów budowy tuneli.  

Radny Kornel Tomczak zapytał o zadanie budżetowe nr 5 budowa i przebudowa dróg, parkingów,

chodników i ścieżek, które z istniejących ciągów komunikacyjnych miałyby zostać przebudowane?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  są

opracowywane projekty. Gmina zamierza wybudować ścieżkę rowerową w kierunku Białężyc. Jak

co  roku  Gmina  zapewnia  dużo  środków  na  ten  cel,ponieważ  jest  wiele  zgłoszeń  dotyczących

chodników,  odcinków  ścieżek  rowerowych,  czy  budowy  nowych  nawierzchni  nakładek.

11



Powiedział, że gmina sięga najpierw ze środków zewnętrznych a w drugiej kolejności będzie się

opierać na własnych środkach i kosztach.     

Radny Kornel Tomczak zapytał o zadanie budżetowe nr 14 na kwotę 430 tys. zł budowa placów

zabaw, gdzie są planowane nowe place, czy dotyczy to również modernizacji istniejących?

Karol  Nowak,  zastępca Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  dotyczy  to

budowy  nowych  i  modernizacji  lub  rozbudowy  istniejących.  Są  to  place  w  rejonie  ul.

Paderewskiego, przy Szkole nr 6, doposażenie placu zabaw w Gonicach i Osowie. Lista nie jest

jeszcze zamknięta, ponieważ są zgłoszenia na doposażenie innych placów w mieście jak i na wsi.

Radny Kornel Tomczak zapytał o nowe place zabaw?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że jest to przede

wszystkim w rejonie ul. Paderewskiego, ponieważ takiego placu tam nie ma.

Radny Kornel Tomczak zapytał  o kwotę 300 tys. zł na budowę oświetlenia, czy są konkretne

pomysły, gdzie miałoby to oświetlenie się pojawić?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że opracowanych

projektów jest bardzo dużo i trudno wskazać, które konkretnie. Powiedział, że bardo często, są to

odcinki dotyczące terenów wiejskich ale miasto również. Został ogłoszony przetarg na wykonanie

oświetlenia dwóch odcinków w rejonie ul. Owocowej oraz oświetlenia przy ścieżce, która łączy

teren Zalewu od strony ul. Parkowej.   

Radny Kornel Tomczak zapytał o zadanie Nr 20 w kwocie 1 mln. zł na zagospodarowanie terenów

rekreacyjnych oraz skwerów zieleni, jakie tereny poza skwerem Pomnika Dzieci Wrzesińskich w

ramach tej kwoty miałaby zostać uatrakcyjnione?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że są to wydatki

związane z parkami, z innymi terenami zielonymi ale wszystko zależy od wydanych środków na

teren przy ul. Harcerskiej.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski zapytał  o  dochody  w  rozdziale  70005  gospodarka  gruntami  i

nieruchomościami  paragraf  750  w  zaplanowanej  kwocie  1.410.000,00  zł,  a  w  roku  2021  było

zaplanowane 2.100.000,00 zł, co jest spowodowane takim obniżeniem dochodów?
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Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jak już wcześniej

wyjaśniała, jest to zmiana klasyfikacji i wszystko to co dotyczy mieszkań (woda, gaz, prąd, czynsz,

sprzątanie)  zostało  „wyciągnięte”  z  rozdziału  70005  i  znajduje  się  w  rozdziale  70007,  czym

zaskutkowało, że rozdział 70005 jest mniejszy, niż w roku 2021.

Radny Bogumił  Kwiatkowski zapytał  o  paragraf  760,  wpływy z tytułu  przekształcenia  prawa

użytkowania wieczystego w prawo własności w roku poprzednim było to 13 tys. zł a w obecnym

130.000,00 zł, czy są jakieś złożone wnioski, czy jest to kwota pewna?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że szczególne zasady w

związku z COVID spowodowały w wielu przypadkach przesunięcie terminów płatności i  część

rzeczy, która powinna odbyć się w roku 2021 się nie odbyła,  chociażby płatności za wieczyste

użytkowanie zostały ustawowo wydłużone terminy, stąd porównanie się nie pokrywa.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział,  że nie dotyczy to wpływów z tytułu przekształcenia

prawa użytkowania w prawo własności, nie samych wpływów z tytułu wieczystego użytkowania.

Wyjaśnił, że chodzi o paragraf 760 i jest to różnica dość spora, prawie o 117 tys. zł więcej z 13 tys.

złotych.

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  powiedział,  że  wynika  to

bezpośrednio ze spraw.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że toczą się sprawy dotyczące przekształcania i z uwagi

na różne sytuacje dzieje się jak się dzieje i w roku 2021 wniosków było mniej. Zapytał o paragraf

830 wpływy z tytułu usług. Powiedział, że w roku ubiegłym było 670 tys. zł a w chwili obecnej jest

148 tys. zł, jest to znaczące obniżenie dochodu.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że wynika to także ze

zmiany klasyfikacji budżetowej i w tym miejscu widoczna jest kwota tylko częściowo, ponieważ

sumując te dwie pozycje Gmina ma na ten sam cel, porównywalnie z rokiem ubiegłym kwotę 638

tys. złotych. Wyjaśnił, że ze względu na zmiany klasyfikacyjne, są w dwóch różnych miejscach.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski powiedział,  że  czytając  budżet,  było  dość  trudno  porównywać

kwoty, ponieważ pojawiają się nowe paragrafy, pewne kwoty, dlatego dopytuje się aby mieć szerszą

wiedze na ten temat. Zapytał o rozdział 75615 0310 wpływy z podatku od nieruchomości, gdzie w

13



roku ubiegłym była to zaplanowana kwota 30 mln. zł a na chwile obecną jest to kwota 36 mln.

złotych. Skąd ta różnica?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września  odpowiedział,  że  różnica jest

wynikiem wiedzy  na  temat  bazy  z  której  Gmina  może  się  tych  podatków spodziewać  według

stawek. Wyjaśnił, że stawka podatku w roku przyszłym nie ulega zmianie i jest taka sama jak na

chwile  obecną.  Zmienia  się  baza  i  wpływy  w przyszłym roku  na  tej  podstawie  powinny  być

większe.                        

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy są to wpływy z tytułu kończących się podmiotom ulg,

którym udzielała wcześniej Gmina?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał o wpływy z tytułu opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów

alkoholowych, ponieważ w roku ubiegłym roku było to 1.100.000,00 zł a obecnie jest 950 tys. zł

oraz  czy  kwota  250  tys.  zł  z  wpływów  z  części  opłaty  za  zezwolenie  na  sprzedaż  napojów

alkoholowych w obrocie hurtowym, plus kwota 950 tys. zł mają być traktowane jako wcześniejsze

zapisy z poprzedniego roku, jako rozbicie paragrafów, czy są to dwie odrębne pozycje?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i  Gminy Września odpowiedziała,  że aby wyszacować

wpływy z tytułu zezwoleń na sprzedaż alkoholu, to na dany dzień jest zatrzymana baza danych w

której  jest  ilość  podmiotów,  które  są  aktywne  i  płacą.  Na tej  podstawie  Gmina zakłada,  że  te

podmioty będą dalej tą działalność kontynuować i tak zostało wyszacowane 950 tys. zł, natomiast

druga  część  jest  nowością  od  tego  roku,  czyli  tak  zwany  podatek  od  „małpek”,  który  płacą

hurtownicy.  Jest  on  przypisany  do  całego  programu  rozwiązywania  problemów  alkoholowych,

włącznie z kwotą  950 tys. złotych.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał o subwencje oświatową ogólną w kwocie 42.222.501,00 zł,

czy Gmina posiada konkretną informację, że ta subwencja będzie w takiej wysokości, czy jak w

roku obecnym, będzie obcinana?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że są to szacunki, które

Gmina otrzymała.  Wyjaśniła,  że w październiku Ministerstwo zbiera dane z systemu informacji

oświatowej  na  koniec  września,  wrzuca  w  swoje  przeliczniki,  kalkulatory,  gdzie  wychodzi

kwota”X” i przedstawia, że jest to prognoza dla Gminy. Powiedziała, że ostateczna kwota pojawi
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się w informacji, którą Gmina otrzyma 14 dni po zatwierdzeniu ustawy budżetowej i jak będzie

kwota trudno powiedzieć.  Do dyspozycji jednostek, będzie rezerwa oświatowa w ramach której

będzie można składać na np.: dodatkowe zajęcia, doposażenia sal lub różnego rodzaju działalności

szkół,  ale  nie  jest  to  nic  pewnego,  ponieważ czasami otrzymują  inne jednostki  lub  biedniejsze

gminy.

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  powiedział,  że  subwencja

oświatowa wpływa na budżet gminy. Wyjaśnił, że gdyby porównać plan na rok przyszły z latami

wcześniejszymi, to w 2017 roku planowane koszty na oświatę wynosiły 54,3 mln. zł z czego 33,5

mln. zł, to była subwencja oświatowa i Gmina Września planowała do tego dołożyć 20,7 mln. zł. W

przyszłym roku koszty na oświatę, to jest 1/3 budżetu, czyli 80,5 mln. zł, subwencja oświatowa o

ile będzie to jest 42,2 mln. zł a Gmina Września musi do tego dołożyć 38,35 mln. złotych. Co roku

w tym okresie koszty funkcjonowania oświaty rosną średnio o ok. 5 mln. zł natomiast subwencja

już nie.     

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września powiedziała, że oświata oraz wszystko

co związane jest z utrzymaniem tych jednostek, jest to zadanie własne Gminy i nie ma z czego tutaj

zrezygnować.  Wszystko  jest  tak  prowadzone  i  realizowane,  aby  zawsze  koniec  roku  dla

Dyrektorów i dzieci był spokojny i żeby nie musieli się martwić, że zabraknie na coś środków.

Wyjaśniła, że są to zadania priorytetowe do realizacji.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał o dział 900 rozdział 90001 oraz 90002?       

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że chodzi o klasyfikację

budżetową, czyli oprócz rozdziału 90001, są dwa nowe 01043 i 01044 i wszystkie dochody, które

posiada gmina z tytułów dzierżawy (kwoty netto) zostały klasyfikacyjnie przestawiane zgodnie z

wytycznymi, które od 1 stycznia….   

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał o rozdział 90002, jest tam wzrost o 7.090.000,00 zł, czy

będzie miało to związek z kolejnymi podwyżkami związanymi z odpadami?   

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że stawka opłaty za

odpady komunalne od osoby miesięcznie wynosi 28 złotych. Wyjaśnił, że przy takiej liczbie osób,

która funkcjonuje w systemie odpadowym Gminy, zakładane jest, że przy poziomie opłaty 28 zł

wpływy roczne w przyszłym roku powinny przekroczyć 15 mln. złotych i są niższe niż koszty,

które  są  widoczne  w  budżecie  i  przekraczają  18,1  mln.  złotych.  Koszty  wynikają  z  dwóch
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postępowań  przetargowych.  Pierwsze  postępowanie  dotyczy  odbioru  odpadów  a  drugie

postępowanie przetargowe, to opłata za pozostawienie odpadów w Lulkowie. Kwota, którą Gmina

spodziewa się uzyskać przy opłacie, która obecnie obowiązuje, czyli 15 mln. zł, to troszkę brakuje.

Powiedział,  że  jedynym rozwiązaniem aby Gmina zastosowała,  jest  podniesienie  opłaty  w taki

sposób, aby wartości się bilansowały tak żeby kwota uzyskana z opłat od mieszkańców pozwoliłaby

pokryć te koszty. Gmina posiada własną Spółkę Komunalną, która przystępuje do przetargu. Oferty

konkurencji w przetargach, są dużo wyższe a różnica pomiędzy kosztami a opłatą od mieszkańców

byłaby dużo wyższa.                    

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy podwyżka brana jest pod uwagę?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy w roku 2020/2021 była jakakolwiek nadpłata z tytułu

wydatków związanych z odpadami a nadwyżka przewidziana podwyżką 28 zł pozostała na inne

cele, jeśli tak to w jakiej kwocie?  

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  na  chwile

obecną  nie  jest  w  stanie  tych  kwot  podać.  Wyjaśnił,  że  są  takie  okresy  w  których  udaje  się

pozyskiwać pewne oszczędności, ale one muszą pozostać w systemie. Jeżeli okazałoby się, że na

podsumowaniu jakiegoś okresu, udało się jakieś oszczędności w systemie uzyskać, to być może

skala podwyżek dzięki temu mogłaby być mniejsza i Gmina pozyskałaby środki z oszczędności na

sfinansowanie różnicy pomiędzy potencjalnie zbieraną opłatą w przyszłym roku a spodziewanymi

kosztami.    

Radny  Bogumił  Kwiatkowski powiedział,  że  chodzi  mu  o  pewną  strukturę  całej  gospodarki

odpadami  i  że  odbyło  się  takie  spotkanie  dotyczące  całej  gospodarki  odpadami,  sposobów

odbiorów, itd., które było bardzo ciekawe i pouczające dla radnych. Wyjaśnił, że mowa jest o wielu

aspektach i bardzo znacznym problemie budżetowo finansowym, czyli wpływy i dochody, które

niekoniecznie się bilansują. Powiedział, że bardzo mocno wzrastają te wartości i gdyby była taka

możliwość,ponieważ w nowym roku Lulkowo, będzie kalkulować jakieś kwoty, to dopiero będzie

pokazana skala  tego co  potrzebuje  Gmina Września.  Poprosiłby  o  takie  kolejne  przedstawienie

wszystkich tych rzeczy. Zapytał, czy wzrost wpływów o 10 tys zł z tytułu kultury fizycznej ma

związek z przejęciem boiska sportowego w Sokołowie, wynajmowanie go, czy jest  to wpływ z

innych powodów, co jest tego powodem?
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Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  są  to  wszystkie

środki z wynajmu, które nawet realizują jednostki budżetowe i tak zwaną kwotę netto odprowadzają

do budżetu.  Wyjaśniła,  że  wpływy z  wynajmu,  nie  są  wysokie,  ponieważ  coraz  mniej  klubów

korzysta. Jest to kwestia wyszacowania i najczęściej, są to wpływy jednorazowe, tygodniowe lub

miesięczne. Ostatni rok nie jest najlepszym rokiem, aby się do niego odnosić ale jakieś założenia

trzeba przyjąć i jeśli będzie więcej tych wpływów, to nie będzie żadnego przeciwwskazania do tego

aby ten plan podnieść.      

Radny Bogumił Kwiatkowski  powiedział, że cieszy się że wzrosły wydatki na dożywianie dzieci

do kwoty 100 tys. złotych….

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września powiedziała, że jest to wkład własny

gminy,  ponieważ  jest  to  program  Rządowy  na  który  OPS  składa  wnioski  i  otrzymuje

dofinansowanie.  

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał od kiedy fizycznie ruszy program usuwania azbestu?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że prawdopodobnie

za kilka dni.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski poprosił  o  umieszczenie  informacji,  że  rusza  taki  program,

ponieważ jest bardzo duże zainteresowanie.  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że taka informacja

będzie i że już są zgłoszenia wcześniejsze, których Gmina nie mogła zrealizować i od tego będzie

realizowała.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski zapytał  co  Gmina  planuje  z  budynkiem  po  przekwaterowaniu

mieszkańców z byłego Hotelu Tonsil, czy są jakieś konkretne plany?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie ma jeszcze

takiej  sytuacji,  że  Gmina  zamawia  i  planuje  jakieś  projekty  i  koncepcje  dotyczące

zagospodarowania tego terenu. Powiedział, że Gmina jest na takim etapie, że 15 grudnia br. został

przedłużony  termin  na  opracowanie  dokumentacji  technicznej  budynku  przy  ul.  Pilskiej  i  w

momencie kiedy Gmina uzyska komplet dokumentów i pozwoleń, będzie mogła zaaplikować do

Banku Gospodarstwa Krajowego o środki. Zgodnie z programem Gmina zabezpiecza część wkładu
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własnego oraz do programu musi zostać przeznaczona kolejna pula środków i najczęściej jest tak,

że w momencie  składania wniosku środków nie będzie,  to  gmina ustawia się  w kolejkę  po te

pieniądze.  Jeżeli  Gmina  będzie  spełniać  wszystkie  warunki  formalne  a  pula  środków  zostanie

zwiększona, to środki pozyska i będzie mogła rozpocząć inwestycje. Budowa tego obiektu zajmie

ok. 1,5 roku.       

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że Starostwo Powiatowe zapowiada budowę drogi od

Słomowa w kierunku Noskowa, gdzie jest zakończona kanalizacja do tej ulicy w kierunku Słomowa

i dalej w Słomowie, natomiast odcinek przez Psary, Nowy Folwark w budżecie nie ma. Zapytał, czy

Pan Burmistrz mógłby odnieść się do kwestii budowy kanalizacji sanitarnej na terenach Słomowa,

Słomówka, Psarach, Nowym Folwarku, czy PWiK planuje jakieś inwestycje?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że Gmina posiada

opracowaną  dokumentację  na  duży  odcinek  w  Nowym  Folwarku  i  Psarach  Polskich  i  będzie

aplikować o środki na ten cel. Powiedział, że odcinek drogi Powiatowej na Czerniejewo, będzie

poddana przebudowie i Gmina nie jest w stanie w tym samym czasie połączyć tych inwestycji.

Wyjaśnił, że będzie technicznie możliwe, wykonanie takiego odcinka bez niszczenia nawierzchni

jezdni, obok jezdni. Remont nie zablokuje i nie doprowadzi do sytuacji, że Powiat wykona nową

nawierzchnię asfaltową a po pół roku Gmina ją zniszczy, bo będzie chciała wybudować kanalizację.

Jest to trudne ale możliwe do zrealizowania.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał o remont świetlic wiejskich w kwocie 30 tys. zł, czy po

nadwyżce budżetowej za rok 2021 Gmina planuje zwiększenie tych kwot?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  chodzi  o

świetlice w Osowie, która wymaga remontu. Wyjaśnił, że za taką kwotę nie wyremontuje się całej

świetlicy  ale  pozwala  wykonać  najpilniejsze  rzeczy.  Kwota  ta  jest  również  przeznaczona  na

przygotowanie  dokumentacji,  która  byłaby potrzebna do próby pozyskania  dotacji  na  właściwy

remont świetlicy.     

Radny  Bogumił  Kwiatkowski zapytał,  czy  Gmina  planuje  remonty,  modernizację  i  budowę

nowych dróg, jeśli tak, to jakiego są to rzędu plany?   

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że środki które są

na ten cel w projekcie budżetu zabezpieczane, mają zabezpieczyć wymagany 5% wkład własny w

naborze „Polskiego Ładu”. Gmina ma możliwość złożenia kilku wniosków. Poinformował, że w
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naborze,  który się odbył, Gminie udało się pozyskać środki w wysokości 5 mln.  zł  na budowę

kanalizacji w Bierzglinku. Powiedział, że również aplikowano o środki na remonty dróg w dużym

zakresie, na terenie miasta 4,7 km dróg a na terenie wsi 16 km dróg. Wyjaśnił, że Gmina chce to

powtórzyć i zabiegać o środki na ten cel.        

Radny  Bogumił  Kwiatkowski powiedział,  że  finansowanie  deficytu,  jest  wpisane  w  emisje

obligacji w kwocie 20 mln. złotych. Zapytał, gdyby Gmina to zaciągnęła, to jakiego rzędu byłaby

łącznie kwota tytułem obligacji wyemitowanych, jaki byłby to poziom?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  gdyby

wyemitowano obligację w 100% tak jak jest w projekcie budżetu, czyli 63 mln. zł, natomiast Gmina

zakłada,  że  nie  będzie  takiej  potrzeby  lub  przynajmniej  nie  w  takiej  kwocie.  Wyjaśnił,  że  w

projekcie  budżetu  na  rok  2020  planowana  była  emisja  obligacji  w  kwocie  58  mln.  zł  a  w

ostateczności wyemitowano tylko 13 mln. złotych. W roku bieżącym także planowana była emisja

obligacji na poziomie kwoty 15 mln. zł i nie zostały wyemitowane. Powiedział, że planowane jest

wyemitowanie na przyszły rok 24 mln. zł, ponieważ muszą zostać wskazane źródła finansowania

wszystkich wydatków, natomiast czy Gmina będzie emitowała, czy w ogóle, to w jakiej kwocie, to

będzie wiadomo na wiosnę, jaka jest wartość nadwyżki wolnych środków  i to zdecyduje czy jakaś

emisja będzie, czy nie.  

Radny Bogumił  Kwiatkowski powiedział,  że  łącznie  będzie   63 mln.  zł  emisji  obligacji  przy

założeniu tych 24 mln. zł na przyszły rok. Zapytał, czy podjęta uchwała w sprawie podwyżki diet

radnych,  sołtysów  i  wynagrodzeniu  dla  Burmistrza,  ma  również  związek  z  podwyżkami

nauczycieli, urzędników, całej administracji, która jest w zasobie Gminy?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Bogdan Nowak o godz. 10:20 ogłosił 10 minutową przerwę.

Radny Maciej  Baranowski  zapytał  w jaki  sposób subwencja  oświatowa,  będzie  naliczana,  że

będzie to taka kwota jaka wychodzi, ponieważ 85 % wydatków w Szkole, to są wydatki osobowe?

     

Artur Mokracki,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy Września  odpowiedział,  że  głównie

subwencja jest na wynagrodzenia nauczycieli i od paru lat utrzymują się na tym samym poziomie

ok 40  mln.  zł  z  drobnymi  zmianami.  Kwota,  która  jest  przedstawiona,  to  również  utrzymanie

przedszkoli, dowozy, stołówki, wszystko co związane jest z oświatą.  
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Radny Maciej Baranowski  zapytał, czy 47 mln. zł na Szkoły Podstawowe, jest to z subwencją

połączone?

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

 

Radny Maciej Baranowski zapytał, czy 1,7 mln. zł na oddziały przedszkola, w tych Szkołach, są

subwencjonowane, czy nie?

Artur  Mokracki,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  w  tym

wypadku już niestarczy, ponieważ na Szkoły jest 47 mln. zł a 42 mln. zł, to już nie pokrywa samych

wydatków na szkołę.

Radny Maciej Baranowski  powiedział, że 17,7 mln. zł,  są to przedszkola. Zapytał, czy 75% z

Przedszkola na ul. Zielonogórskiej?

Artur  Mokracki,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  tak.

Wyjaśnił,  że na przedszkola niepubliczne Gmina przeznacza 75% tego co wydaje na dziecko w

przedszkolu publicznym.

Radny Maciej Baranowski zapytał, czy 2,7 mln. zł na świetlice szkolne, jest to wydatek Gminy?

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.  

Radny Maciej Baranowski zapytał o 2 mln. zł na dowozy?

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że również.

 Radny Maciej Baranowski zapytał o 1,5 mln. zł na stołówki?

Artur  Mokracki,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  tak,

ponieważ rodzice pokrywają tylko koszty wsadu….

Radny Maciej Baranowski zapytał o obsługę?

Artur Mokracki,  zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września  odpowiedział,  że  pokrywa

Gmina.
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Radny Maciej Baranowski zapytał o kształcenie specjalistyczne w kwocie 3,1 mln. zł?

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że także jest to

wydatek Gminy.

Radny  Maciej  Baranowski  zapytał,  czy  Gmina  będzie  nadal  obsługiwała  projekt  500+,  czy

przejmie to ZUS i czy wpłynie to na zmianę kosztów?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że wpłynie to na

zmianę kwoty w budżecie, ponieważ Gmina będzie obsługiwała wypłatę świadczeń na podstawie

decyzji,  które są teraz ważne (do maja),  natomiast w pozostałym zakresie  przejmuje to  Zakład

Ubezpieczeń  Społecznych.  W związku  z  tym,  kwota,  która  wpływa  i  wypływa z  budżetu  dla

mieszkańców,  jest  adekwatnie  mniejsza.  Powiedział,  że  poprzez  to,  że  te  środki  nie  będą

funkcjonowały  w budżetach  Samorządu,  zmniejszy  się  zdolność  Gmin  do tego,  aby zaciągnąć

zobowiązania, ponieważ parametr jest opatrzony wskaźnikami, którego nie sposób przekroczyć.

Radny Maciej Baranowski powiedział, że Gminę obsługuje Bank, który został wybrany kilka lat

temu. Zapytał, co jaki czas odbywają się ofertowe zbierania możliwości korzystnego obsługiwania

Urzędu?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że co trzy lata a obecna

umowa kończy się w grudniu 2022 roku i będzie ogłoszone postępowanie.

Radny Maciej Baranowski zapytał o wydatki w rozdziale 80195 pozostała działalność w kwocie

1.017.470,32 zł związane z realizacją ich zadań statutowych w kwocie 855.560,32 zł, poprosił o

rozszerzenie tematu.  

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jest to zakładowy

fundusz  socjalny  na  wszystkich  emerytowanych nauczycieli  z  gminnych jednostek  oraz  zasiłki

zdrowotne dla nauczycieli.

Radny  Maciej  Baranowski zapytał,  czy  inwestycja  budowy  placu  zabaw  w  rejonie  ul.

Paderewskiego, będzie sfinalizowana w rok 2022?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak, ponieważ są

przewidziane formalności z pozyskaniem gruntu i  prace zostałyby wykonane wiosną przyszłego
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roku.  Wyjaśnił,  że  warunkiem  jest  ukończenie  wszystkich  formalności  związanych  z  gruntem,

ponieważ Gmina musi być właścicielem aby mogła tam zamontować urządzenia.

Radny Maciej Baranowski zapytał o odpady komunalne zapisane w dochodach i wydatkach w

kwocie 18.145.000,00 zł, czy jest to kalkulacja na stan obecny, czy jest to kalkulacja na podstawie

już przedstawionej oferty?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że jeśli chodzi o

koszty,  to  wartości  są  już  znane,  ponieważ odbył  się  już  przetarg  odbioru i  zagospodarowania

odpadów. Natomiast dochody tego systemu, Gmina zakłada, że wartość 28 zł opłaty miesięcznej za

mieszkańca  pozwoli  uzyskać  ponad  15  mln.  zł  wpływu  i  żeby  pokryć  tą  różnice  należy

podsumować pewien okres i sprawdzić czy są jakieś oszczędności w systemie. Wyjaśnił, że i tak

należy  ją  pokryć  zwiększając  wysokość  opłaty.  Projekt  budżetu  przewiduje  podjęcie  decyzji  o

podniesieniu opłaty w taki sposób, żeby dochody systemu i jego koszty się bilansowały.

Radny  Maciej  Baranowski zapytał,  czy  deficyt  jest  teraz  rzędu  2,6  mln.  zł,  na  ok.  40  tys.

zewidencjonowanych mieszkańców odprowadzających odpady?  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak i jest to ok.

44 tys. mieszkańców.

Radny Damian Staniszewski zapytał o wydatki w dziale 010 rozdział 01008 melioracje wodne,

jakie zadania planuje Gmina w związku z tym rozdziałem i co dodatkowo chce zrobić, że wydatki

uległy zwiększeniu?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest to kwestia

związana z pracami dbania o rowy.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy Spółki Wodne, też są tam ujęte i uzyskują z Gminy, czy

tylko ze Starostwa?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że w obecnym roku

nie ma a w poprzednich latach była rezerwowana kwota 40 tys. zł po to żeby umożliwić uzyskanie

Spółkom Wodnym tych środków w formie dotacji. Wyjaśnił, że Spółki Wodne z różnych względów

z tej możliwości niestety nie korzystały w związku z tym jest to w kwocie w jednej pozycji.        

22



Radny Damian Staniszewski zapytał o dział 750 administracja publiczna rozdział 75023 urzędy

gminy,  czy  w  tej  kwocie  i  wynagrodzeniach  mieści  się  również  wynagrodzenie  Burmistrza  i

pracowników?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

Radny  Damian  Staniszewski zapytał,  jaki  jest  wysoki  dodatek  za  wieloletnią  prace  w

wynagrodzeniu Burmistrza?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września  odpowiedział,  że  nie  pamięta

kwoty a łączne wynagrodzenie brutto nie może przekroczyć i nie przekroczy, ale będzie na tym

poziomie 11,2 krotności kwoty bazowej 20.040,00 zł brutto.  

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy to wynagrodzenie zbliży się do tej kwoty?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że Burmistrz w swojej wypowiedzi oraz odpowiadając

na pytania radnego Kornela Tomczaka powiedział, że w rozdział 75095 pozostała działalność w

tych wydatkach mieszczą się opracowania różnych dokumentów strategicznych,  między innymi

plany  odnowy  miejscowości.  Zapytał,  czy  środki  na  aktualizację  i  nowe  plany  odnowy

miejscowości, są zabezpieczone w tym rozdziale?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie, ponieważ

tego nie powiedział.  Powiedział,  że następują zmiany w sposobie i  metodach przygotowywania

planów  odnowy  miejscowości.  Gmina  bierze  to  również  pod  uwagę,  ponieważ  mogą  to  być

dokumenty niezbędne do uzyskiwania różnego rodzaju dotacji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Bogdan Nowak  poprosił radnego Damiana Staniszewskiego o

założenie maseczki, ponieważ są to wymogi inspektora sanitarnego i zarządcy obiektu, że wszyscy

przebywają w maseczkach, oczywiście jeżeli nie ma jakichś przeciwwskazań.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że z tego co słyszał, to przy zabieraniu głosu nie było

obowiązku noszenia maseczki.  
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Bogdan  Nowak  powiedział,  że  taka  interpretacja  zapisów

dotarła  do  Urzędu  od  Państwowego  Inspektora  Sanitarnego,  że  sugerują  noszenie  maseczek,

natomiast  ostateczna decyzja w tej  sprawie należy do osoby zarządzającej  obiektem. Burmistrz

Miasta i Gminy Września ustalił, że w trakcie spotkań posługujemy się maseczkami w związku z

tym obowiązuje to wszystkich i wszyscy się do tego stosują, również posługując się mikrofonem,

więc  poprosił  radnego  aby  nie  robił  odstępstwa  i  założył  maseczkę,  chyba  że  są  jakieś

przeciwwskazania medyczne, to wtedy tak.  

Radny Damian Staniszewski powiedział, że Pan Burmistrz powiedział, że ten kto zabiera głos nie

musi mieć maseczki, więc skoro zabiera głos, a takie było stanowisko kierownika tej jednostki,

podczas zabierania głosu po prostu nie ma tej maseczki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Bogdan Nowak powiedział, że jest to odstępstwo i wolałby żeby

tego nie było, ponieważ za chwile wszyscy przestaną posługiwać się maseczkami. Ponowił prośbę o

założenie maseczki.

Radny Damian Staniszewski powiedział,  że skończy mówić i założy. Zapytał na co dokładnie

zostały  zabezpieczone środki  w rozdziale  75412 Ochotnicze  Straże  Pożarne  i  co  uzgodniono z

poszczególnymi  OSP?  Poprosił  o  dokładne  zestawienie,  jakie  inwestycje,  zadania  zamierzają

zrealizować występujące na terenie gminy Ochotnicze Straże Pożarne.

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  może  odczytać

zbiorcze zestawienie na co wszystkie OSP mają zapewnione finansowanie,  ponieważ na chwile

obecną  nie  dysponuje  dokumentami  jakie  OSP i  ile.  Powiedziała,  że  wydatki  na  rzecz  osób

fizycznych, czyli środki przeznaczone dla strażaków za udział  w akcjach gaśniczych 65 tys. zł,

badania okresowe strażaków 15 tys. zł, drobne remonty w boksach garażowych 10 tys. zł,energia

elektryczna  21  tys.  zł,  legalizacja  sprzętu  i  znaki  legalizacyjne  5  tys.  zł,  naprawa  i  bieżąca

konserwacja samochodów 25 tys. zł, obsługi systemu alarmowego 12 tys. zł, woda 1.000 zł, serwis

sprzętu w tym podnośnika 35 tys. zł i pozostałe usługi 25 tys. zł, przeglądy techniczne sprzętu 20

tys. zł, szkolenia 14 tys. zł, ubezpieczenia 50 tys. zł, wywóz nieczystości 1.000 zł oraz pozostałe

nieklasyfikowane zakupy 60 tys. złotych. Wyjaśniła, że nie ma tu podziału na jednostki więc w tej

chwili nie udzieli szczegółowej odpowiedzi, jak to wygląda na poszczególne OSP.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy może poprosić o taki podział na poszczególne jednostki

OSP?
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Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że tak.

Radny Damian  Staniszewski zapytał,  czy  będzie  podwyżka  w kwocie  ok.  33  zł  o  dział  900

rozdział 90002 gospodarka odpadami komunalnymi, czy takie jest zamierzenie i intencja aby taka

podwyżka w takiej kwocie znalazła się pod obradami Rady Miejskiej w grudniu?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że projekt budżetu

jest dopiero na etapie omawiania. Wyjaśnił, że w dyskusji padły kwoty i zdiagnozowaną różnicę

Gmina będzie musiała pokryć. Powiedział, że nie ma jeszcze gotowego projektu uchwały, który

zawierałby propozycje wzrostu tej opłaty, więc nie potwierdza ani nie zaprzecza ale wzrostu należy

się spodziewać.     

Radny Damian Staniszewski zapytał o wydatki majątkowe dotyczące zadania zagospodarowania i

rewitalizacji terenu usytuowanego pomiędzy ulicą Opieszyn i Harcerska we Wrześni, czy jest już

projekt na rewitalizację tego obszaru?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że projekt jest w

trakcie opracowywania.

Radny Damian Staniszewski zapytał,  czy są już jakieś wytyczne lub uzgodnienia, czy dopiero

uzgodnienie Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków będzie podjęte…..?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  trwają

uzgodnienia i zgody.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy Gmina złożyła wniosek z różnymi koncepcjami?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że trwają rozmowy

i nie potwierdzi czy Gmina złożyła wniosek, ponieważ często przed złożeniem formalnym wniosku,

trwają rozmowy, konsultacje, aby nie złożyć wniosku, który będzie zawierał elementy na które ktoś

z  góry  nie  wyrazi  zgody.  Wyjaśnił,  że  warto  rozmawiać  i  konsultować  się  ze  służbami

konserwatorskimi, po to aby składany wniosek w takiej formie był zaakceptowany.

Radny  Damian  Staniszewski zapytał  o  zmianę  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego terenów zabudowy mieszkalno usługowej w rejonie ul. Wrzosowej i Kościelnej we

Wrześni, dlaczego ta zmiana tak długo trwa, czego ona dotyczy i co się dzieje w tej sprawie?
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Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września  odpowiedział,  że  nie  pamięta

szczegółów i może w późniejszym terminie udzielić informacji.

Radny Damian Staniszewski  poprosił o przygotowanie informacji na temat miejscowego planu

oraz na temat OSP.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Bogdan  Nowak  powiedział,  że  komisje  przystępują  do

zaopiniowania projektu  Budżetu Miasta i Gminy Września na rok 2021.

Komisja Edukacji w obecności 6 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt Budżetu Miasta i Gminy Września

na rok 2022 (załącznik nr 6).

Komisja  Komunalno  -  Finansowa w  obecności  9  radnych,  6  głosami  „za”,  0  głosów

„przeciw”,  3  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała projekt  Budżetu

Miasta i Gminy Września na rok 2022 (załącznik nr 6).

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1

głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie  zaopiniowała projekt Budżetu Miasta i Gminy

Września na rok 2022 (załącznik nr 6).

Komisja Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej w obecności 5 radnych, 4 głosami „za”, 0

głosów  „przeciw”,  1  głosem  „wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała projekt

Budżetu Miasta i Gminy Września na rok 2022 (załącznik nr 6).

Pkt 4

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września  omówiła projekt uchwały w sprawie

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2022 – 2033 (załącznik nr 7).

Pkt 5

Radny  Jarosław  Graczyk  powiedział,  że  z  satysfakcją  przyjął  informację  o  zabezpieczeniu

środków  finansowych  w  budżecie  na  realizację  inwestycji  związanej  z  budową  bieżni

lekkoatletycznej w Szkole Podstawowej w Kaczanowie. Wyjaśnił, że cieszy się, że ten pierwszy

krok  został  uczyniony  i  ma  nadzieje,  że  w  przyszłym  roku  społeczność  lokalna  a  zwłaszcza

młodzież jak i nauczyciele, będą się z tego obiektu cieszyć i w pełni użytkować. Poinformował, że
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Szkoła Nr 1 oraz Szkoła Nr 2 we Wrześni takimi obiektami nie dysponują i warto o tym pamiętać i

być może przy składaniu wniosku o środki z Urzędu Marszałkowskiego chociażby jedną z tych

placówek ująć. Powiedział, że mało ważne, że podstawa programowa będzie mogła w pełni być

realizowana  a  dzieci  w  tych  warunkach  zajęcia  sportowe,  będą  mieć  bardziej  atrakcyjne  a

nauczyciele  w  odpowiednim stopniu,  będą  mogli  przygotować  młodzież  szkolną  do  kolejnych

zawodów sportowych.

Pkt 6

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Edukacji radny Bogdan Nowak, o

godz. 11:00 zamknął wspólne posiedzenie komisji.

Protokół zawiera 27 ponumerowanych stron. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w biurze

Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.
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